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Teisipäeval 
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Koolide argipäeva tõi 
vaheldust õpetajate 
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Elvas räägiti 
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Elva linnavalitsuse 
kauni kodu konkursil 
võistles kaheksa Elva 
kaunimat koduaeda.

Sirje Veldi

Žürii valis tänavu kau-
nimaks Merike ja Jaanus 
Friedenthali Kreegi täna-
vas asuva kodu.

Žürii esimehe Mil-
vi Saarekivi sõnul oli 
Friedenthalide võit tänavu 
üsna ootuspärane, kuigi ka 
kõik teised kodud olid väga 
väärikad.

Eelmisel aastal said 
Friedenthalid eriauhin-
na stiilipuhta kodu eest, 
tänavu tuli ka Merike 
Friedenthali sõnul kauni-
ma kodu tiitel talle üsna 
ootamatult.

“Mulle oli väga suureks 
üllatuseks, et minu väike 
aiategemine on nüüd nii-
palju tähelepanu pälvinud, 
sest aed on ju alles neli aas-
tat vana. Mulle endale on 

see praegu rohkem katse-
lapi eest, kus proovida ja 
katsetada, mis seal kasva-
ma hakkab,” räägib Me-
rike. “See on mulle väike 
hobi, aga on muidugi vä-
ga meeldiv, et see ka teis-
tele meeldib. Minu aed on 
niipalju noor aed, minu ar-
vates on palju paremaid ja 
soliidsemaid. Mul seal veel 
nii poolik, kruusahunni-
kudki maja ees.”

Liiv ja kivid
Friedenthalid kolisid 

Tartu kortermajast Elvas-
se neli aastat tagasi. Pere-
naisel, kelle lapsepõlveko-
dus oli ilus ja suur aed, täi-
tus aastatepikkune unistus 
oma aiast.

“Eks põhiliselt selle aia 
pärast sai Tartust ära tul-
dudki,” ütleb Merike. “Tar-
tu ligidalt midagi sobivat 
ei leidnud, kõik olid va-
nad majad ja vanad aiad. 
Siis ilmus Postimehes tea-
de, et siin on uued krun-

did saadaval. Kui siis siia 
Oja ja Kreegi nurga peale 
tulime, siis tundus kohe, et 
just see ongi see õige koht. 
Et see on selline looduslä-
hedane.”

Looduslähedusest pole 
Friedenthalid ka aeda raja-
des loobunud. Liiva-kruu-
sasegusel maal käib aia-
tegemine nii, et kärutäis 
kruusa välja ja muld ase-
mele. Tuli kohaneda olu-
dega ja leida, mis sellisel 
pinnasel üldse kasvab. Pe-
renaine käis enne aia ra-
jamist isegi rahvaülikoo-
lis Sirje Vabriti kursustel. 
Et õpilane oli usin ja suu-
tis koolitarkusi targasti aia 
tegemisel rakendada, on 
tunnustus ka õpetajale, kes 
nüüd juhtumisi oma õpila-
se aeda hindas, ja üsna kõr-
gelt.

“Mul on enda arvates 
selline looduslähedane 
aed. Ma pole püüdnud vä-
gisi kasvama panna seda, 
mis siin ikkagi kasvada ei 

taha. Minu aias kasvavad 
metsmaasikad, kukehar-
jad ja liivateed ning mõned 
maitsetaimed, natuke mul-
lasemal pinnal on ka mida-
gi muud.”

Merikese lemmikud on 
aga hoopis kivid.

“Kui leian ilusa kivi, siis 
ma käin sellega aias ringi 
ja vaatan, kuhu ta sobib,” 
räägib Merike. “Mehe va-
nemate talumaad on Võrts-
järve ääres. Sealt olen too-
nud maakive. Päris võõra 
platsi peale pole läinud.”

Lapsed on Friedent hali-
del juba suured, Merike 
on ühes Tartu hotellis toit-
lustusjuht ja abikaasa töö-
tab hoopis Tallinnas. Meri-
ke ütleb, et tal on hea ja ra-
hulik üksi aias toimetada, 
et kui mees koju tuleb, siis 
on ikka mõni kivi jälle aias 
rohkem ja mõni taim teise 
koha peal.

“Me ikka omavahel rää-
gime asjad selgeks ja leia-
me kompromissi. Vahel 

selgub läbirääkimiste käi-
gus, et mõni minu idee, mi-
da ma tuliselt kaitsen, on 
teistmoodi hoopis parem.”

Merike leiab, et tema ko-
du on ideaalses kohas, kus 
kõik on käe ja jala juures. 
Kui tuleb tuju, lähed jär-
ve äärde, talvel paned suu-
sad alla ja lähed suusata-
ma või niisama jalutama. 
Ja ühel vanaemal peab ju 
ometi olema maja, mis El-
vas on sama, mis peaaegu 
maal, ning tingimata mar-
japõõsad, porgandi- ja her-
nepeenar.

“Olen siin küll ainult ne-
li aastat elanud, kuid ma 
ei tahaks siit enam kuhugi 
minna,” ütleb Merike.

Kõige funktsionaalsema 
kodu auhinna sai Janne ja 
Aivar Sarapuu kodu Tähe 
tänavas. Kõige lapsesõbra-
likumaks koduks tunnista-
ti Liia ja Urmas Põlgasti ko-
du Uus tänavas.

Maxima 
planeerijad 
kohtavad Soo 
tänava elanike 
visa vastupanu

Soo tänava elani-
kud protestivad endi-
selt Maxima detailpla-
neeringu vastu, väites, 
et ka selles detailpla-
neeringus, mis eelmi-
sel nädalal linnavoli-
kogus vastu võeti, po-
le piisavalt arvestatud 
nende kevadel esitatud 
nõudmistega. Tegemata 
on keskkonnauuringud, 
endiselt on Valga mnt 
5 kinnistule planeeri-
tud juurdepääs Soo tä-
navalt ning pole ette 
nähtud ehitada müra ja 
heitgaaside tõkked Soo 
tänava ja Valga mnt 5b 
vahele.

Soo tänava elanike 
sõnul ei kannata tänav 
raskeid kaubaveokeid. 
Ka ei taha nad tagane-
da kuni kolme meet-
ri kõrgusest müratõk-
kest, mis ümbritseks 
Maximat kolmest kül-
jest. Kõrvalasuva elekt-
roonikatehase müraga 
leppima sunnitud ela-
nikud leiavad, et mit-
mest suunast tulevat 
müra pole võimalik väl-
ja kannatada ja see ri-
kub nende tervist.

Soo tänava elanikud 
loodavad, et volikogu 
liikmed süvenevad ni-
metatud probleemides-
se enne lõpliku otsuse 
tegemist.

EPP

KONKURSS Elvas on palju kauneid kodusid, parim saab olla vaid üks

Peedu lasteaias oli taas pidu – veel üks ilus maja sai valmis. Foto: Sirje Veldi

Toimetus vabandab 
kinokülastajate ees, kes 
Elva Postipoisis ilmu-
nud eksitava reklaami 
tõttu 5. oktoobril läksid 
Sinilindu vaatama filmi 
Taarka. Filmi saab näha 
12. oktoobril.

VABANDUS

Pidulik hetk. Elvas tänavu kaunimaks tunnistatud aia perenaist Merike Friedenthali (paremal) on just õnnitlenud žürii esimees Milvi Saarekivi. 
Foto: Margit Kostin
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Laupäeval tõdeti Si-
nilinnus, et Eestis 
mõeldakse rohkem 
oma egole ja era-
kondlikule poliitika-
le, kui kohapealsete-
le vajadustele.

Sirje Veldi

Urvaste vallavolikogu 
liige Airi Hallik rääkis oma 
külaliikumise kogemustest 
ning sellest, kuidas valla-
lehe kinnipanek sünnitas 
uue blogilehe, mida koha-
likud usinalt loevad ning 
avaldas mõtet, et rohkem 
tuleks haldusreformi ka-
vandades anda õigusi oma-
valitsusliitudele.

Elva linnavolikogu kesk-
konnakomisjoni liige Rein 
Kuresoo viis saalisolijad 
kurssi sellega, kuidas El-
va linn on püüdnud juba 
kolm korda koostada met-
saparkide kaitse-eeskirju, 
ometi kehtib ametkondli-
ke takistuste tõttu linnas 
tänini TSN TK otsus 1964. 
aastast. Ta mainis, et aeg-
ajalt puhkevad linnas tuli-
sed keskkonnateemalised 
arutelud, mis aga kuhugi ei 
jõua. Linnas lokkab maa-
omanike omavoli ja linna-
ametnikel puudub kaitse-
eeskiri, mis aitaks seda oh-
jata. 

Elva Looduskaitse Seltsi 
esimees Maido Urbas juh-
tis tähelepanu, et linna-
valitsus istutab kampaa-
nia korras igal aastal tu-
handeid männitaimi, kui-
gi on teada, et just väike-
sed männitaimed on oht-
likule viirushaigusele eriti 
vastuvõtlikud ja neist kor-
ralikku männimetsa ei kas-
va. Urbas vihjas, et tegeli-
kult näitavad sellised tege-
vused omavalitsuse vähest 
keskkonnateadlikkust.

Elu pärast naftat
Päeva teine pool kesken-

dus ökomõtlemisele ja lin-
naosade liikumistele.

Riigikogu liige Toomas 
Trapido rääkis Inglismaalt, 
keskkonnaaktivist Bob 
Hopkinsilt alguse saanud 
ja tänaseks üle maailma 
ligi sadat linna haaravast 
üleminekulinnade liikumi-
sest. Neis linnades viljeldav 
permakultuur püüab ini-
mesi panna mõtlema sel-
le üle, kuidas korraldada ja 
eluga hakkama saada siis, 
kui lõpevad fossiilsed maa-
varad ja meil ühel päeval 
pole enam naftat. Ehk mis 
saab siis, kui energia muu-
tub oluliselt vähem kätte-
saadavaks ja silmapiiril po-
le ühtegi varianti, mis seda 
asendaks.

“Kui palju me sellele 
igapäevaselt mõtleme? Kui 
keegi räägib, et nafta saab 
otsa ja varsti peab hakka-
ma hobusega liikuma, siis 
see ei tekita meis just po-
sitiivseid emotsioone,” rää-

kis Trapido. “Hopkins pa-
kub välja ideid, kuidas ini-
mesi kaasata, panna tegut-
sema, üksteisele omi oskusi 
edasi õpetama. Idee on sel-
les, et kogukond suudaks 
võimalikult palju eluks va-
jalikku teha ära oma ko-
dulinnas, et piirkond oleks 
põhivajaduste (kütus, toit, 
riietus, transport, haridus) 
osas sõltumatu, kuid mitte 
eralduda maailmast, vaid 
jääda avatuks.”

Trapido sõnul on tähtis 
hoida häid suhteid kohali-
ku omavalitsusega, et nad 
saaksid aru, et see on ka 
nendele kasulik.

“See võib olla keeruli-
ne, sest Eestis on hetkel 
see oma ja erakonna au kü-
simus tugevam kui Inglis-
maal. Seal vaadatakse ehk 
rohkem seda, mis on koha-
le kasulik, mitte seda, kes 
parajasti valitseb,” ütles 
Trapido. “On oluline otsida 
üles ja küsitleda vanu ini-
mesi, kes mäletavad, kui-
das elati 40-50 aastat ta-
gasi, kui energiat tarbiti 
märksa vähem, ning kui-
das võiks neis tingimus-
tes vajalikke oskusi edasi 
õpetada. Koos millegi kor-
da tegemine või uued osku-
sed annavad valmisoleku 
ajaks, kui olukord energia-
ga läheb veelgi tõsisemaks. 
Et siis ei hakkaks naaber 
naabri vastu võitlema, vaid 
suudetakse koos ühtse ko-
gukonnana, näiteks linna-
na, mõistlikult tegutseda. 
See on asja sisu. Inglismaal 
ja mujalgi on see vägevalt 
käima läinud.”

Trapido sõnul liigutak-
se ka Eestimaal sinnapoo-
le. Mitmeid kogukondi 
ühendavaid ja elukeskkon-
da väärtustavaid seltse on 
tekkinud just viimasel ajal 
ka meie suuremates lin-
nades, nagu Uue Maailma 
Selts või Nõmme Tee Selts 
Tallinnas või Karlova, Su-
pilinna ja Tähtvere seltsid 
Tartus. Samamoodi võiks 
väga edukalt ka Elvas te-
gutseda Arbimäe või Mah-
lamäe seltsid.

Otse ja omadega
“Kujutangi ette, et koha-

likud seltsid omaksid tu-
levikus palju suuremat ot-
sustusõigust oma piirkon-
na elu korraldamisel,” üt-
les Trapido. “Et osa linna-
valitsuse funktsioone an-
takse koos eelarvega üle 
kohalikule seltsile ja lin-
navalitsus moodustukski 
ideaalis seltside esindaja-
test. Loomulikult võib tek-
kida väga kitsas visioon, et 
see on meie kant ja meie 
kogukond ja ainult selle-
ga me siin tegelemegi ning 
ülejäänud maailm meid ei 
huvita. Kuid seda saab ilm-
selt vältida. Kindlasti ei to-
hiks see olla mingiks argu-
mendiks, et mitte sinna-
poole liikuda.”

Sihipäraste kogukonda-
de all peetakse maailmas 
silmas ökokülasid, ökoko-
gukondi ja ka muid vaba-
tahtlikke ühendusi. “Ees-
tis öeldakse, et see on kol-
hoos, kuid siin on siiski 
suur erinevus. Teadupä-
rast kolhoosidesse sunniti, 

kuid kogukondadesse on 
võimalik ühineda vaba ini-
mesena vabal maal,” ütles 
Trapido.

Loodusega sama 
targaks

“Ega muutused ise ei te-
ki, neid tuleb tekitada,” tõ-
des keskkonna ja sääst-
va arengu konsultant Ah-
to Oja, kutsudes kõiki ko-
halikke maailmaparanda-
jaid mõtlema ja koos tegut-
sema.

“Minu jaoks on säästev 
areng olnud see, kui ini-
mene sobitab oma arengut 
keskkonnaga, saab loodu-
sega sama targaks, toime-
tab jäätmevabalt, suhtub 
selliselt, et jäätmed on te-
gelikult toore, mida tuleks 
100% ära kasutada. Majan-
duse hetkeseis sunnib sa-
muti mõtlema tarbimishar-
jumuste üle ja see pole üld-
segi paha,” ütles Oja. “Asja-
de üle, mis puudutavad üh-
te kogukonda, inimgruppi, 
on õigus otsustada ainult 
neil endil. See õigus peaks 
olema seadustatud, kokku-
lepitud protseduur ja või-
malus. Volikogu otsuseid 
peab olema õigus vaidlus-
tada või rahvahääletuse 
korras ümber lükata. Pel-
galt inimeste arvamus po-
le vallale hetkel mingi ar-
gument ja see teeb inime-
sed vihaseks. Sest pole mõ-
tet osaleda koosolekutel, 
kui sest niikuinii midagi ei 
muutu.”

Mart Mardiste jagas ko-
gemusi Supilinna seltsi ju-
hatuse liikmena. Endi-

ne regionaalminister Val-
lo Reimaa tutvustas oma 
haldusreformi kava, mil-
le peamine sõnum on see, 
et haldusreformi saab läbi 
viia ainult koos regionaal-
se reformiga ning möö-
nis, et kõik haldusreformi-
ga seonduv on tunduvalt 
keerulisem, kui esmapilgul 
tundub.

Roheliste eestkõnele-
ja Marek Strandberg võrd-
les kogukondade kaasami-
se mudeleid Eestis ja Šveit-
sis ning leidis, et igal ini-
mesel peab olema võima-
lus otsustada, millist selt-
si või kogukonda tema rii-
gile makstud tulumaksust 
toetatakse. Ehk siis see an-
naks kohapeale rohkem ot-
sustusõigust ja ka rahali-
si ressursse. Ka püüdis ta 
tõsiselt veenda saalisoli-
jaid mõtlema energiasääs-
tumeetmete rakendamise 
peale ja leidis, et riik peab 
selles osas korrusmajade-
le, kus elab ligi 75 protsen-
ti elanikkonnast, appi tule-
ma.

Kolmes töögrupis arut-
leti Elva parkmetsade, prü-
gimajanduse ja kortermaja 
koduseks muutmise teema-
del. Anni Irsil valmis päeva 
lõpuks esinejate portreede-
ga pliiatsijoonistus, mille-
le kõik osalejad oma allkir-
ja jätsid. Tervislikke mait-
seelamusi pakkus jutuaja-
miste vahele Solo kohvik 
Nõost. Ilmselt ei kahetse-
nud ükski saalisviibija, et 
oma laupäeva koos rohelis-
tega Sinilinnus veetis.

Üleminekulinnadest, 
permakultuurist ja muust
ROHELINE Sel värvil on mitu tähendust ja palju varjundeid 

Sügis pakub mesi-
lastele veel selle aasta 
ilusaid ilmasid, et nad 
saaksid oma viimaseid 
sügistoimetusi teha en-
ne talveunne minekut. 
Veel käivad noored me-
silased lennulaual ümb-
rust uudistamas. Aga 
juba on kohal ka tiha-
sed, kellele meeldib vä-
ga mesilasi lennulaualt 
noppida. See harjumus 
võib neile jääda seniks, 
kuni tarus mesilasi jät-
kub või kuni mesinik 
vahele ei astu.

Viimastel aastatel 
on varroalest eriti pal-
ju pahandust teinud. 
Veel on võimalus üht-
teist ära teha. Järje-
kordne Elva Mesinike 
Seltsi loeng-õppus “Hi-
lissügisesed tööd mesi-
las” toimub laupäeval, 
18. oktoobril algusega 
kell 10 Elvas, Pargi tn 
34, T. Hiiemäe mesilas. 
Ühtlasi teeme ka kok-
kuvõtte möödunud me-
sindusaastast. Kõik me-
sinikud ja mesindushu-
vilised on oodatud.

Tõnu Hiiemäe

Tähelepanu,
mesinikud!

Veel saab 
ranitsatoetust!

31. oktoobrini saab 
taotleda Elva linnava-
litsusest ranitsatoetust, 
mida makstakse I klassi 
astuva lapse ühele va-
nemale, hooldajale või 
eestkostjale, kelle elu-
kohana on rahvastiku-
registris registreeritud 
Elva linn.

Toetuse saamiseks 
tuleb esitada kirjalik 
avaldus Elva linnavalit-
susele, lisada koopiad 
vanema isikut tõenda-
vast dokumendist ja 
lapse sünnitunnistu-
sest. Kui laps asub õp-
pima väljaspool Elva 
linna, siis on vajalik ka 
kooli tõend.

Küsimuste korral 
võib helistada telefonil 
730 9892 või pöörduda 
hoolekandespetsialisti 
vastuvõtule T ja N kel-
la 9-12 ja 14-16.

ELV

Riigikogu liige Toomas Trapido rääkis oma lemmikteemal – ökoküladest ja permakultuurist. Päeva ohjanud Contra 
kuulab teda tähelepanelikult. Foto: Sirje Veldi
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MIS JUHTUS
Elvas

01.10 kl 09.45 sõitis 
Alar (1975) asulasisesel 
teel kiirusega, mis üle-
tas lubatud sõidukiiruse 
16 km/h võrra, kl 11.34 
ületas Maire (1967) luba-
tud sõidukiirust 13 km/h 
võrra. Kl 17.43 suitsetasid 
1993. ja 1994. aastal sün-
dinud poisid avalikus ko-
has.

03.10 kl 09.40 jõid met-
sa all alkoholi neli 1993. 
ja üks 1992. aastal sün-
dinud tüdrukut. Kl 18.25 
tabati autoroolist Ma-
ti (1978), kellel oli juhti-
misõigus karistusena ära 
võetud. Kl 22.20 oli mo-
peedisadulas alkoholijoo-
bes 1990. aastal sündi-
nud mees.

Ööl vastu 04.10 tun-
giti rõduukse kaudu era-
musse ja varastati arvu-
ti IBMx24 maksumusega 
8000 krooni.

04.10 kl 17.30 oli Siimu 
(1989) juhitud sõidukis 
lubatust rohkem sõitjaid. 
Kl 19.41 juhtis jalgratast 
purjus Vladimir (1949). 
Kl 20 karjus, sõimas ja tü-
litas Kesk tänavas inimesi 
purjus Igor (1972).

05.10 oli Lõuna-Eesti 
päästekeskuse päästjate 
väljasõit Tartu maantee-
le seotud lõkkega, mille 
suits häiris naabreid. Lõ-
ke kustutati.

06.10 kl 09.05 pa-
ni 1994. aastal sündinud 
poiss kaupluses A-Market 
kotti 14 šokolaadimedalit 
kogusummas 40.60 ja ei 
maksnud kauba eest.

07.10 kl 14.40 pani 
Aleksi (1981) kaupluses 
A-Market õlakotti kaela-
karbonaadi, rulaadi, ah-
juprae ja 5 pakki suit-
su kogumaksumusega 
531 krooni ja jättis kas-
sas maksmata. Mees pee-
ti kinni.

Rõngu vallas
01.10 kl 12.40 sõitis 

Raul (1987) lubatust kii-
remini 26 km/h võrra.

02.10 kl 08 ületas 
1971. aastal sündinud 
naine lubatud sõidukii-
rust 30 km/h võrra, kl 
08.18 sõitis 1982. aastal 
sündinud Läti kodanik 35 
km/h lubatust kiiremini. 
Kl 09.10 ajal kihutas En-
no (1967) juhitud sõiduk 
asulavälisel teel kiiruse-

ga, mis ületas lubatu 49 
km/h võrra. Kl 09.30 juh-
tis Ene (1965) sõidukit 
asulasisesel teel lubatust 
kiiremini 14 km/h võrra. 
Kiiruseületamisega jäid 
vahele veel mõned Läti 
kodanikud: kl 10.08 üle-
tas 1953. aastal sündinud 
Läti kodanik sõidukiirust 
41 km/h võrra, kl 10.30 
1973. aastal sündinu 32 
km/h võrra.

03.10 kl 10.03 sõitis 
Helger (1974) lubatust 
kiiremini 22 km/h võrra, 
kl 10.30 Rene (1972) 20 
km/h võrra, kl 11.02 Ai-
nar (1974) 26 km/h võr-
ra, kl 11.50 Marek (1987) 
28 km/h võrra, kl 11.57 
Andres (1973) koguni 66 
km/h võrra. Kl 17.20 ta-
bati autoroolist juhtimis-
õiguseta Jaan (1978).

08.10 kl 19.59 toimus 
liiklusõnnetus Kirepi kü-
las, kus sõiduauto MB 
E270, mida juhtis 68-aas-
tane Heiti, sõitis otsa sõi-
duteele ootamatult jooks-
nud põdrale, kes saadud 
löögist paiskus vastassuu-
navööndisse, kus temale 
sõitis otsa sõiduauto Maz-
da 323, mida juhtis 18-
aastane Kristi. Põder huk-
kus sündmuskohal. Sõi-
duautos Mazda viibinud 
39-aastane Evelyn toime-
tati haiglasse ning pärast 
esmaabi andmist lubati 
ambulatoorsele ravile.

Nõo vallas
23.09. kl 12.30 ajal vii-

bisid 1991. ja 1989. aas-
tal sündinud noormehed 
Nõo Põhikooli ruumides 
ja segasid õpetajatel tun-
dide läbiviimist.

03.10 kl 09.50 üle-
tas 1957. aastal sündi-
nud Leedu kodanik luba-
tud sõidukiirust 22 km/h 
võrra.

05.10 kl 17.45 sõitis 
Mario (1986) lubatust kii-
remini 37 km/h võrra.

07.10 kl 07.44 teatati, 
et Tõravere alevikus põ-
leb saun. Kohale saabu-
nud päästjad selgitasid, 
et süttinud oli paar teisele 
korrusele ladustatud tuu-
letõkkeplaati. Tulekah-
ju kustutati paari ämbri 
veega. Põlengu tekkepõh-
jus on selgitamisel.

Rollivahetus tõi koolipäeva vaheldust
3. oktoober ei olnud 
Elva gümnaasiumis 
tavaline koolipäev.

Kaisa Viljar

Sel päeval oli Elva güm-
naasiumis õpetajate päev, 
mis on Elva koolis armsaks 
saanud traditsioon, mis toi-
munud juba enam kui viis 
aastat. Sel päeval on õpe-
tajatel võimalus meenuta-
da oma kooliaega ning ol-
la taaskord õpilase rol-
lis. Kuna ükski õige kool 
ei saa töötada ilma juht-
konna ega õpetajateta, tu-
ligi ohjad enda kätte haa-
rata Elva gümnaasiumi 11. 
ja 12. klassi õpilastel. Alg-

koolimajas proovisid oma 
pedagoogioskusi üheteist-
kümnenda klassi õpilased, 
gümnaasiumimajas abitu-
riendid.

Algkoolis algas pisut 
ebatavaline koolipäev in-
fominutitega, kus tutvusta-
ti kooli uut juhtkonda ning 
toimus nn võimu üleand-
mise tseremoonia, mille-
le järgnes elevust täis koo-
lipäev. Üldjoontes olid õpi-
lased tunnis kuulekad ja 
suurte korrarikkujatega te-
gemist teha ei tulnud. Ük-
sikud sõnakuulmatud saa-
deti kümnenda klassi pois-
test turvameeste juurde, 
kes pätipoistele füüsilist 
vormi tugevdava karistu-

se määrasid. Liiga kellele-
gi ei tehtud ning kogu päev 
mööduski üldjoontes huu-
morivõtmes. Päev oli koo-
lilastele lühike, sest tava-
lise 45 minuti asemel olid 
3. oktoobril tunnid kümme 
minutit lühemad.

Õpilaste seas läbi viidud 
küsitlusest selgus, et õpe-
tajate päev on üks hinna-
tumaid traditsioone Elva 
gümnaasiumis ja igati vah-
va ettevõtmine, mis üht-
aegu kasulik nii õpilaste-
le kui õpetajatele. Vanema-
te klasside õpilased selgita-
sid, et tänu sellele päevale 
said nad aimu õpetaja iga-
päevatööst ning veendusid, 
et klassi ees korda hoida on 

märksa raskem kui kooli-
pingis tarkust taga ajada. 
Nooremad koolilapsed aga 
tõdesid, et õpetajate päev 
annab neile võimaluse saa-
da osa lõbusast ettevõtmi-
sest, mis halli argipäeva pi-
sut vaheldust toob. Õpeta-
jaskondki leidis, et õpetaja-
te päeva traditsioon on iga-
ti tänuväärne, sest vahe-
tevahel on tarvis ka peda-
googidel vallatleda ja eks 
see õpetajate päev ju tege-
likult üks suur vallatus ole-
gi. Kooli juhtkond pidas li-
saks lõbusale vaheldusele 
oluliseks propageerida pe-
dagoogi ametit. Ja kellele 
siis veel, kui mitte sirguva-
le noorsoole.

4. oktoobri päikese-
lisel laupäevahom-
mikul seadis mitme-
kesine ja vahva selts-
kond end Elva mat-
kakeskuse juures 
ühiselt valmis, et 
metsas kosutav kepi-
kõnnimatk teha.

Kai Räisa

Kokku sai üks lõbus 32 
liikmeline punt, kus noo-

rim sammuseadja oli ka-
heaastane ja vanim üle 80. 
Naised kui tugevam sugu 
oli esindatud suurema hul-
gaga, kuid kiidusõnad nel-
jale mehele ja kolmele poi-
sile, kes usinalt naistega 
sammu püüdsid pidada.

Imelised ja muinasjutu-
lised puukujud paelusid tä-
helepanu ja juhatasid kõik 
õnnelikult Tartumaa Ter-
visespordikeskuse juurde. 
Seal ootas iga osalejat väi-

ke piknikukott. Ühise no-
simise lõpetas viiele osale-
nule kõnnikepipaari välja-
loosimine. Uue varustuse 
võitsid Hedvig Leik, Aino 
Raud, Evi Kits, Linda Sool 
ja Kaisa Kreela.

Matk sai teoks projek-
ti “Kepikõnd – tervise tu-
gi!” raames, mida toetas 
Elva Linnavalitsus. Projek-
ti eesmärgiks on olnud ke-
pikõnni kui kõigile sobiva 
ja vähenõudliku ala har-

rastajate liitmine ja juurde-
meelitamine. Juba aastaid 
on Aino Randver olnud 
tubliks juhendajaks, kelle 
käest alustajad vajadusel 
koormuse ja tehnika asjus 
nõu ja tuge saavad. Aasta 
jooksul tublisti treeningu-
tel osalenud inimestega sai 
projekti raames külastatud 
Värska veekeskust, mis an-
dis positiivseid emotsioone 
ja jaksu ühiselt edasi kõn-
dida.

Kepikõnnimatk Väikesel Väerajal

Inimesi on alati huvi-
tanud loodus ja elu-
keskkond.

Reet Priiman,
Ph.D., keskkonnateaduste 
õppejõud

Meie kauged esivane-
mad austasid ja kummar-
dasid metsa, puid ja nur-
mi, jõgesid, järvi, künkaid 
ja mägesid. Nad tõdesid si-
semiselt, et loodus nende 
ümber on püha, sealhul-
gas ka inimene ise süga-
va vaimse kultuurilise as-
pekti seisukohalt on samu-
ti püha.

Tänaseks Agenda 21 
terviserajast saanud Väike 
väerada.

Miks just Väerada?
Aga sellepärast, et siit 

rajalt saab loodusvaatlus-
likku, loodusteaduslikku, 
aga ka nii vaimse kui füü-
silise loodusliku tervenda-

mise teadmiste väge nii va-
na kui noor. Kõige võimsa-
mateks sensitiivideks ra-
jal on männimetsa, kada-
kate ja samblarikka alus-
metsa bakteritsiidsed 
fütoorgaanilised ühendid, 
mida inimene sisse hingab.

Väerajalt saadavad tead-
mised populaarsel tasemel 
on vajalikud kõigile ini-
mestele olenemata vanu-
sest, soost või ametist. Eri-
alaspetsialistid võivad siit 
nii mõndagi uut oma tead-
mistesse talletada.

Läbi loodusteaduste ja 
loodusteaduste erineva-
te filosoofiliste suundade 
ning ka teadvuse teaduse 
on iga inimene võimeline 
kujundama oma maailma-
pilti ja väärtushinnanguid, 
mõistma oma kohta ja üles-
andeid maailmas, väärtus-
tama elu ning tunnetama 
loodust ja inimest looduse 
osana.

Keskkonnateadlik ini-
mene on tervem, elurõõm-
sam ja saab oma problee-
midega paljudel juhtudel 
ise hakkama, aitab kaasa 
keskkonnateadliku mikro-
kliima kujunemisele oma 
peres ja lähikonnas.

Keskkonna- ja tervise-
teadlikkus algab ajust, al-
gab inimese suhtumisest 
teda ümbritsevatesse il-
mingutesse, keskkonda ja 
iseendasse.

Väerada oma sõnatu-
te taiestega nagu tuletaks 
veelkord meelde, et kõik 
olev, nii elus kui eluta loo-
dus, on teineteisega imma-
nentselt seotud. Inimese 
kohustus on edendada loo-
duse tööd inimeste maa-
ilmas, nagu seda on väit-
nud Idamaa targad ligi 10 
000 aastat tagasi. Inimene, 
kes adub oma kohta loodu-
ses, mõistab ka seda vastu-
tust, mis talle kui teadvus-

tatud elu esindajale langeb 
ja vastavalt sellele ka te-
gutsema.

Ülaltoodud arutelus pei-
tuvad põhjused, miks El-
va linnapargi ja selle lähi-
ümbruse Agenda 21 õppe-
grupi üle kümne aasta va-
na terviseraja kunstiõpe-
tajatest kunstnikud ilusta-
sid muinasjutu teemalis-
te puust tahutud taiestega. 
Kunstnike ideed said teoks 
tänu Tartumaa tervisespor-
dikeskuse, Elva linnavalit-
suse ja paljude töö teosta-
jate heale tahtele, soovile 
midagi ära teha keskkon-
nateadlikkuse arendami-
seks laiale huviringile, ees-
kätt noortele.

Väeraja ametlik avami-
ne ja esimene retk toimub 
14. oktoobril kell 12 mat-
kakeskuses.

Agenda 21 terviserajal uus nimi
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Huvitav, et viina osta 
ja reklaamida ei tohi 
pärast kella 22 õhtul 
(muidu ei maga järg-
miseks päevaks väl-
ja), aga päevauudi-
seid lasta ja lehti lu-
geda tohib millal ta-
hes. 

Igor Gräzin
Riigikogu liige, 
Reformierakond

Kuigi see lugemine viib 
uneraasu kiiremini kui pit-
sikene “valget” või mõni 
kaasaegne laste multifilm.

Mis seal rääkidagi: USA-
st tulevad uudised on tões-
ti ülemaailmselt õudsed ja 
kui igi-optimistlikud amee-
riklased räägivad nii löö-
dud olekuga, et see läbi te-
lefonitoru siia kostab, siis 
on seal tõsi taga ja (ptüi-
ptüi-ptüi!) kogu maailmale 
midagi rasket tõusmas.

Aga kui ma vaatan Ees-
ti riigi, tema majanduse 
ja eelarve-projekti peale 
(PALJU TA SUURENEB?), 
siis on mossitamiseks ja 
ähvarduseks ainult kaks 
seletust: esiteks – kellelgi 
läheb alati paremini ja see 
meile hinge ei mahu. Tei-
seks – kui teist inimest eh-
matada, siis saab hirmus 
palju nalja.

Ärgem hakkame pimesi 
kobama läbi eelarvenumb-
rite rägastiku. Fakt on see, 
et selle aasta I kvartalis 
(kus tulemused nüüd kind-
lalt paigas on) tõusid pal-
gad kaks korda kiiremini 
kui hinnad.

Kooli ja haridusega te-
gelemiseks kuluvast napist 
ajast krampsab suutäie ära 
veel alailmne Tartu ja Tal-

linna vaheline koondami-
ne. (Kas teil on ikka veel 
meeles, et Haridusminis-
teerium asub ametlikult 
Tartus, aga tegelikult on 
see dubleeritud Tallinnas.)

Seega – kulutamise koh-
ti on küll ja veel ning Ees-
ti haridusteemadest tuleb 
varsti palju pikemalt juttu.

Lühidalt siis: kas vä-
he või palju, aga meie riik 
muutus odavamaks, kuid 
mitte “õhemaks”. Just sel-
les see reservide mitteka-
sutamise idee oligi – lei-
da ja näidata, et samade 
ja väiksemate kulude juu-
res saab ära tehtud seesa-
ma või isegi rohkem tööd 
ja paremini.

Oletame, et eelarves 
jääb miskit puudu… sel-
lepärast, et me kulutame 
rohkem kui me hetkel tee-
nime ja tohiks kulutada. 
Reservist võetud rahaga 

saaks augu kinni lappida 
ja suure hurraaga hõisata, 
kuidas just MEIE (aga ka 
teie, nende ja nonde) era-
kond tegi elu heaks. Kuid 
ülekulu jookseks ju edasi. 
Järgmised “valimised” see 
ehk päästaks, aga edasi? 
Mis saaks Eestiga?

Kõige esimene ja liht-
sam mõte, mis turgatab ra-
hapuudusel ajukäärudesse 
nii riigil kui ka pangarööv-
lil, on see – raha ära võt-
ta. Esimene võtaks inimes-
telt (IRL tahtis ära võtta li-
sa 2% käibemaksuna ja va-
nemahüvitistest 400 miljo-
nit) ja sotsid lastevanema-
telt sama palju, aga samad 
maagilised 2% tulumaksu-
na ja juurde mõelda auto-
maks. Kui John Dillingerilt 
küsiti, mis ta eluaeg tege-
leb just pankade röövimi-
sega, vastas see: ainult sel-
lepärast, et seal on raha…

Niisiis: Reformierakon-
na (õieti küll veel Liberaal-
demokraatliku erakonna) 
16 aastat tagasi algatatud 
ainuvõimalik majandus-
arendamise tee – maksude 
minimiseerimine ja alan-
damine jäi paika ja siit – 
ka Eesti riigi potentsiaalne 
kasv, mis tuleb sama kind-
lalt kui päike hommikul ja 
alati veidi varem, kui ooda-
ti.

Täidetud on olulisim lu-
badus inimestele, kellele 
me oleme kõige eest võl-
gu ja kes ise enam oma ma-
janduslikku olukorda muu-
ta ei saa: pensionärid. Nei-
le me maksame 2,8 miljar-
dit krooni rohkem (s.t pal-
ju rohkem!) kui laekub sot-
siaalmaksust. Seega võib 
ka nii öelda: kogu see eel-
arve koostamise lahing 

käis selle nimel, et väl-
ja maksta pensionid mitte 
vastavalt oletatavale lan-
gevale laekumisele, vaid 
täpipealt nii, nagu välja lu-
batud. (Muide, sinna läheb 
10 korda rohkem raha kui 
vanemahüvitisteks. Kus-
juures see hüvitis on eest-
lusele ülitähtis asi tasemel 
hoida: lapsi on hakanud 
rohkem sündima peredes-
se, kus seda varem majan-
duslikel kaalutlustel luba-
da ei söandatud.)

See eelarve suurlahing 
selgitas välja meie eelarve-
tegemise ühe suure ja ae-
gade jooksul üsna märka-
matult kuhjunud vea. Pal-
jud kulutused on meil raud-
selt seotud mingite teis-
te numbritega – see on ol-
nud ametkondade poolt ka-
val nõks tagada endale ra-
ha ilma pingutamata mingi 
kindla protsendi näol mil-
lestki, mis tuleb niikuinii. 
NATO on mõistagi püha 
asi, aga vaevalt saaks Kait-
seminister anduda nii jää-
gitult augu (mitte kaevi-
ku!) kaevamisele keset Tal-
linna, kui tal poleks muud 
teha, kui eelarvedebatis 
pöidlaid keerutada – tema 
NATO-le lubatud protsent 
jookseb talle lauale nii ehk 
naa. Aga mujal see päris nii 
kinni siiski ei tohiks olla.

Suured eelarvekoosta-
jate tõrjelahingud on alles 
ees. Keskerakonna frakt-
siooni esimees lubas kohe: 
sisu meid ei huvita, aga pal-
ju öid saate te istuda küll. 
Ärge muretsege – istume-
gi. Ka tuletõrjujad ja kiir-
abiarstid teevad 24 tunni-
lisi valveid ja mis meie nen-
dest kehvemad oleme!
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LÜHIDALT

Eelarve ööde festival

Kõige esimene 
ja lihtsam mõte, 
mis turgatab 
rahapuudusel 
ajukäärudesse 
nii riigil kui ka 
pangaröövlil, on 
see – raha ära 
võtta. 

30.09 otsustati:
Lubada Elva Aian-

duse ja Mesinduse Selt-
sil korraldada Luukalaat 
18.10.2008 kella 8-16-ni 
Sinilinnu parklas.

Anda välja raieluba 
ühe kasepuu raiumiseks 
kinnistul aadressiga El-
va, Tartu mnt 22b. Mitte 
lubada raiuda kasepuud 

Käo tee maa-alal (piirneb 
Elva, Käo tee 7 kinnisas-
jaga).

Teha muudatus ma-
jandustegevuse registris 
Elva raudteejaamas asu-
va R-Kioski lahtioleku ae-
gades.

Salle Ritso
Linnasekretäri asendaja

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

27.-28. septembril toi-
mus Rakveres õpilaskon-
verents Minu haridus, 
mille eesmärgiks oli aru-
tada noorte rolli üle ühis-
konnas ning anda noor-
tele praktilised oskused 
ühiskondlikus elus kaasa 
löömiseks. Kohal oli ligi 
400 õpilast üle Eesti.

Konverentsil esine-
sid haridusminister Tõ-
nis Lukas, Rainer Nõlvak, 
Aivar Haller, Jaana Lii-
gand. Üldharidussüstee-
mi tuleviku üle arutlesid 
Sten Saar, Katri Raik ja 
Tiiu Kuurme. Eesti Noor-
teühenduste Liit korral-
das konverentsi raames 
arutelusid ja simulatsioo-
ne.

Õhtul oli Aqva Spa 
veekeskuses basseinipi-
du, kus esinesid noor-
tebändid “Külalised” ja 
“Ketaspidur”.

Elva gümnaasiumist 
käisid konverentsil õpi-
lased Raidy Mägi, Taali 
Laur ja Tairi Tiimann.

“Jäin üritusega väga 
rahule,” ütles Taali Laur. 
“Sain uusi kogemusi ja 
mõtteid-ideid alanud koo-
liaasta üritusteks ja tege-
misteks. Tore, et selliseid 
üritusi korraldatakse.”

Tairi Tiimann,
Elva gümnaasiumi 

õpilasesinduse 
pressiesindaja

Kui üks meditsiini-
sektoris töötav lin-
navolinik väidab, et 
paari viimase aasta 
jooksul on noorte al-
koholi tarbimine kas-
vanud 2-3 korda, siis 
minule kasutada ole-
vatest allikatest nii 
musta stsenaariumi 
näha ei ole. 

Heiki Hansen
Linnavolikogu liige
Reformierakond

Tervise Arengu Instituu-
di andmetel ei ole õpilaste 
iganädalane alkoholi tarbi-
mine kasvanud.

Antud teema puhul po-
le aga oluline, kas see prot-

sent on suurem või väik-
sem, oluline on, et õpila-
sed ei tohiks üldse alkoho-
li tarvitada ja kui nad se-
da teha saavad, siis ainult 
täiskasvanute toel. On see 
toetaja müüja, kes seadust 
rikkudes alaealisele alko-
holi müüb, või lihtsalt kõr-
valine isik, kes teadlikult 
noorele alkoholi ostab, või 
hoopis lapsevanemad, kes 
ei tea, millega nende võsu-
kesed vabal ajal tegelevad. 
Seega lahendus ei seisne 
müügilettide eraldamises.
Omavalitsus võiks jääda 
ikka enda põhifunktsioo-
ni juurde, milleks on ela-
misväärse elukeskkonna 
tagamine ja mitte inimes-
te ning ettevõtjate eest ot-
sustamine.

Miks peab kehtestama 
aina uusi käske ja keelde? 
Kas tõesti arvame, et ini-
mesed ei suuda ise oma 
elu üle otsustada ja enda-

le meelepärast eluteed va-
lida? Väide, et poodides 
lähestikku olevad alko-
hoolsed ja mittealkohool-
sed joogid viivad noored 
eksiteele on pehmelt öel-
des jama. Ei saa juhtuda, 
et alaealine ostab kogema-
ta alkoholisisaldusega joo-
gi, sest seda talle ei müü-
da. Seega on joogi ostmi-
ne väga sihikindel ja tead-
lik tegevus, kasutades eel-
pool mainitud võimalusi. 
Täisealistel peaks aga ole-
ma piisavalt mõistust ot-
sustamaks, kuidas oma elu 
elada ja väita, et jõin ko-
gemata ning ei teadnud-
ki selle alkoholisisaldusest, 
on ka kaheldava väärtuse-
ga. Ei ole ju lettidel alko-
hol ja mittealkohol segami-
ni, vaid grupeeritud ja al-
koholisisaldus on etiketilt 
kergesti leitav.

Kindlasti on meil prob-
leem noorte alkoholi tar-

vitamisega, kuid lahendus 
ei ole keeldudes ja vabadu-
se piiramises, vaid pigem 
algab kõik perekonnast ja 
kasvatusest ning täiskas-
vanute vastutustundetu-
sest. Seega keelud ja kä-
sud võiks jääda perekonna 
tasemele, kui teisiti ei ole 
võimalik. Käskude ja keel-
dudega pole kunagi suude-
tud midagi lahendada.

Loodan siiralt, et sot-
siaalseid probleeme ei asu-
taks lahendama ettevõtlu-
se ja inimeste otsustusva-
baduse piiramisega ning 
linnavõimudel on piisa-
valt kainet mõistust mit-
te kehtestada uusi piiran-
guid, millest noorte alko-
holiprobleemi lahendami-
sel kasu ei ole, kuid mis 
toovad kaasa lisakulutusi 
ettevõtjatele, mille lõpuks 
tarbija kinni maksab.

Alkohol – noorte liigtarbimisest 
müügipiiranguteni

Õpilaskonverents Minu haridus
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Pensionipõlves nä-
putööle pühendunud 
Irene Rand saab 12. 
oktoobril 85.

Milvi Kapaun

Mis ajast te kauni 
kunsti loomisega tege-
lete?

Pilte hakkasin tikkima, 
kui 30 aastat tagasi pensio-
nile jäin. Kokku olen neid 
teinud kõvasti üle paari-
saja. Varasematel aastatel 
tikkisin patju ja meisterda-
sin valmis ristpistes kaks 
suurt seinavaipa. Tikitud 
on ka hulk laudlinu ja lini-
kuid. Viimasel ajal on hu-
viks ka lapitekkide õmble-
mine.

Kuidas sündis esi-
mene pilt?

Käisin ekskursioonil Vi-
nogradovas. Seal müüdi 
poes riidele värvitud pil-
te, ostsin neid kaks. Tõin 
koju, et võib-olla tütretüt-
red hakkavad tegema, aga 
ei saanud kellestki tegijat. 
Kui pensionile jäin, võt-
sin kätte ja hakkasin ühte 
tegema, siis võtsin ette ka 
teise. Lõngavalikut mul siis 
suurt ei olnud, mis kodus 
võtta oli, nendega tegin.

Igas mõõdus ja eri-
nevas värvitoonis lõn-
gakerasid on teil val-
mis keritud üle kümne 
kastitäie. Kust näpu-
tööks lõnga saate?

Ostan kaltsukast oda-
vaid, kroon viiskümmend 
ja kolm krooni maksvaid 
kampsuneid. Neid on mul 
tohutult harutatud. Eri-
nevad toonid on mul eral-
di kastides – hea kohe võt-
ta, missugust parasjagu va-
ja läheb. Värvinud pole ma 
ühtegi lõnga. Kampsuneid 
harutada on hea teleri ees 
filmi vaadates.

Tikkimistööd teete 
ka teleri ees. Kas filmi 
vaatamine peent kuns-
titööd ei sega?

Kui eesti keeles räägi-
vad, on hea filmi kuulata ja 
tööd teha. Raskemaks lä-
heb, kui teksti peab ka lu-
gema, aga pildi valmimist 
see ei sega. Teen nii, nagu 
jõuan. Padi on mul põlvel, 
tikkimistöö selle peal. Tik-
kimisriie on mustrilehe jär-
gi kümne ruudu kaupa ära 
jaotatud. Nii saan pilti tik-
kida kohast, kust meeldib 
ja millise värvitooniga vaja 
on. Harva on ka väikest ha-
rutamist ette tulnud.

Teie tööd on olnud 
üleval näitustel. Vii-
mane väljapanek 40 
pildiga oli sel suvel 
Palupera koolis mõi-
sapäevadel. Kas ole-
te oma loomingut ka 
müünud?

Näitustel on küll taht-
jaid olnud, aga ma ei ole 
müünud. Ekstra tellimuse 
peale olen kaks tööd müü-
nud. Nii hirmsasti kaup-
les. Kinkinud olen neid aga 
küll. Oma lastele ja tutta-
vatele sünnipäevaks. Kui 
abikaasaga koos meeskoo-
riga mitmel korral Soomes 
käisime, võtsin kingituseks 
ikka mõne pildi kaasa.

Tikitud maastike, 

Mul on praegu hea olla 
JUUBILAR Tikitud piltide looja Irene Rand

lillede ja loomade kõr-
val võib näha seinal 
ka tikkiva naise pilti. 
On see teie autoport-
ree?

See on tegelikult mustri-
lehelt tikitud. Aga kangesti 
minuga sarnane küll. Mul 
oli tol korral isegi täpselt 
samasugune pluus, nagu 
tikkival naisel pildil. Naer-
sin tütrele, et tikiksin täp-
selt nagu pilti endast.

Olete töötanud üle 
paarikümne aasta El-
va haiglas operatsioo-
niõena. Kes on meel-
dejäävamad kollee-
gid?

Elvas tegid põhiliselt pi-
mesoole-, veresoonte- ja 
songaoperatsioone dok-
torid Saare, Verezubov ja 
Jermakov. Verezubov oli 
südamlik inimene ja väga 
täpne kirurg. Naljasoon oli 
tal hea. Mängisin ükskord 
talle väikese vingerpussi – 
kerisin opereeritud pime-
soole marli sisse ja suska-
sin talle ülikonna rinnatas-
kusse. Eks ta selle üllatu-
se siis kodus avastas. Järg-
misel päeval töölt lahkudes 
ei saanud ma saapaid jalga 
tõmmata – jalavarjud pu-
ha turbatükke täis topitud. 
Teadagi, kes tegi. Ega mi-
dagi öelda ka ei saanud.

Nii et kolm kirur-
gi ja üks operatsiooni-
õde?

Jah, vahel tuli ka hilis-
õhtuti või öösel operatsioo-
nile tõtata. Auto tuli järele 
ja minek.

Veel praegugi näen mõ-
nikord unes, et vaja öösel 
kiiresti tööle minna. Hilju-
ti nägin und, et tuldi mind 
jälle operatsioonile kutsu-
ma, pahandati ja pragati, 
et ruttu, mis sa kohmitsed, 
doktor Saare ootab juba! 
Järgmisel hommikul koh-
tasingi tänaval doktor Saa-
ret. Küsis, kuidas läheb. 
Ütlesin talle naljaviluks, et 
kas sa ka öösel magada ei 
osanud, ajasid mind ope-
ratsioonile!

Mis aitab kõrges va-
nuses vormis püsida?

Aastaid on juba pal-
ju. Tervis pole laita, valu-
sid mul ei ole. Haige põlv 

laseb öösel magada küll. 
Käin tütrepere ja tuttavate-
ga Pühajärve puhkekesku-
se ujulas ennast ikka tur-
gutamas.

Sõidan sinna oma pu-
nase Citroeniga. Seltskond 
peale ja ujulasse sõit! Juhi-
load on mul 1956. aastast 
ja sõidan hea meelega siia-
maani. Ainult Tartu linnas 
ei julge enam sõita, muidu 
sõidan “nagu Miška”.

Ujumise õppisin selgeks 
Verevi järves, kui olin 30-
aastane. Ujusime abikaasa-
ga ikka poole järve peale. 
Ujuda meeldib mulle väga, 
kuid järvel ma nii tihti ja 
kaugele enam ei uju.

Milline on olnud 
kaugeim reis?

No Pariisis olen ikka 
ära käinud. See oli 1990. 
aastal, olin siis 70-aasta-
ne. Sõit oli tolleaegse eks-
kursioonibüroo kaudu. En-
ne kui Eiffeli torni ronima 
hakkasin, kaalusin ettevõt-
mist ikka põhjalikult. Kas 
jätkub julgust nii kõrge-
le ronida? Aga ära käisin. 
Meeliülendav vaade, mis 
tornist Pariisile avanes, on 
elu lõpuni meeles.

Parimad aastad teie 
elus?

Eks ikka noorusaeg. Aga 
ega mul praegu ka mida-
gi viga ole. Mul on hea ol-
la, pole muresid ega rasku-
si. Saan rahulikult nautida 
oma lemmiktegevust – pil-
tide tikkimist ja lapitekki-
de õmblemist. Rasket tööd 
mul vaja teha pole. Vajadu-
sel aitab tütar.

Kuidas juubelit tä-
histate?

Poja ja tütre perede selt-
sis. Ja kolleegidega koos. 
Meil on endiste Elva me-
ditsiinitöötajate seltskond, 
kellega iga kuu viimasel 
neljapäeval Mägra pubis 
kokku saame, päevaprob-
leeme arutame ja sünni-
päevi tähistame. Seda tra-
ditsiooni alustas meie en-
dine töökaaslane Astrid 
Aasa. Oktoobrikuu viima-
sel neljapäeval lubasid kol-
leegid aga minu poole tul-
la, siis on meil neli sünni-
päeva korraga tähistada.
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� Elva Kommunaal OÜ 
ainsa osaku omanik 
on Elva linn. Volikogu 
istungil rõhutas linna-
pea Kalle Jürgenson 
vajadust võõrandada 
kommunaalettevõte 
alghinnaga 400 000 
krooni. Ostja peab 
tasuma küttevõla, 
säilitama kolmeks 
aastaks vähemalt 20 
töökohta ja täitma lin-
navalitsusega sõlmitud 
lepingud, mis OÜ-l Elva 
Kommunaal on.

� Kultuurikeskuses 
tähistati õpetajatepäe-
va. Peokõnega esines 
abilinnapea Aare 
Anderson. Õpetajatele 
esines Vanemuise kam-
mermuusikaansam-
bel, Olev Vestmanni 
puhkpillieriala õpila-
sed, tantsumuusikaan-
sambel “Happy hour”. 
Kava juhtis diskor Aivo 
Juhanson, endine Elva 
kooli õpilane.

� Elva I lastepäevako-
du pidas Vaikse järve 
ääres metsapidu.

� Elva Tarbijate Ühistu 
kauplustes oli kohvi 
Löfberg’s Lila 0,5 kg 
paki hind 57.80, kana-
koibi müüdi hinnaga 
19.90 kilo.

Nõela ja lõngaga kunstitöid loov Irene Rand leiab oma 
mustrilehtede varasalvest üha uusi ideid. Juubilari lem-
mikteema on maastikud. Foto: Milvi Kapaun

III etapp joosti neljapäe-
val, 2. oktoobril. 

E klass (2000.a ja hiljem 
sünd.) 500 m: T: I Marili 
Kiisk 1.46,9; II Fee-Marlen 
Mägi 1.51,0. P: I Taimar Visla 
2.00,2; II Hans Leonhard 
Kõrgesaar 2.07,9; III Erik 
Vaarmann 2.16,6; 4. Erik 
Lääne 2.21,8; 5. Marchus-
Joonas Koppel 2.32,3.

D klass (1998/99) 500 
m. T: I Karina Kõnd 1.37,2; 
II Melody-Mai Mägi 1.44,9; 
III Hanna-Liina Jaani 1.45,2; 
4. Heleriin Mesi 1.45,4; 5. 
Aveli Kornav 1.59,0; 6. Tee-
le Volkov 2.08,1; 7. Paula 
Puusaag 2.10,9. P: I-II Tiitus 
Tiivel ja Pärt Laas 1.34,7; III 
Kristjan Joosep 1.35,5; 4. Jo-
hannes Sikk 1.35,6; 5. Mati 
Lensment 1.38,9; 6. Heigo-
Aaron Siniorg 1.45,3; 7. Oli-
ver Kiisk 1.46,7; 8. Raiko Laja 
1.48,5; 9. Mihkel Unt 1.50,8; 
10. Margo Markov 1.53,3; 
11. Kristen Käos 1.54,8; 12. 
Ürgen Sõukand 1.55,9; 13. 
Rainis Kollina 2.01,1; 14. Ri-
ho Roodja 2.31,2.

C klass (1996/97) 500 m. 
T: I Hele-Mai Luik 1.35,2; II 

Merili Sutt 1.36,2; III Eleri 
Vulf 1.47,6. P: I Heiros-Jaa-
nus Sinimäe 1.19,6; II Alari 
Pennar 1.26,6; III Raido Kol-
lina 1.35,9; 4. Gennet Joel 
Laks 1.37,0; 5. Ott Alekõrs 
1.37,8; 6. Mart Tikkerbär 
1.39,6; 7. Veiko Põim 1.41,9; 
8. Ahto-Marten Ott 1.43,6; 9. 
Tom Illus 1.48,2; 10. Daniel 
Tiivel 1.48,8.

B klass (1994/95). T 1000 
m: I Kristina Keisk 3.52,4; II 
Elina Anderson 4.26,4; III 
Kati Juurik 4.27,5. P 2000 m: 
I Alvar Annuk 7.25,6; II Alek-
sander Medvedjev 9.14,7; III 
Ats Reitsnik 10.52,8.

A klass (1992/93). T 1000 
m: I Kirsti Anderson 4.23,2; 
II Liis Reitsnik 5.30,0. P 2000 
m: I Tanel Kaseorg 7.25,6; II 
Ergo Tamm 7.42,5; III Kris 
Kuresoo 7.48,6.

NJ (1990/91) 1000 m. I 
Kristi Tüli 3.50,4; II Kaisa 
Viljar 4.29,4.

Naised 2000 m. I Aili 
Popp 8.30,5.

Mehed: 2000 m. I Andre 
Uin 8.36,9.

MV 3000 m. I Henn Mä-
gi 13.46,0.

Sügisjooksusarja tulemused

SPORT



6 11. oktoober 2008

Eelmisel nädalavahe-
tusel selgitati Tartus Ees-
ti 2008. aasta parimad 
üliõpilassportlased judos. 
Osalejaid oli seekord roh-
kem kui viimastel aas-
tatel. Järgmisest aastast 
alates on judo ka suve-
universiaadi põhiala ning 
seekordne jõukatsumine 
oli esimene katsevõist-
lus universiaadikoondise 
määramisel.

Meeste kehakaalus ku-
ni 73 kg tuli üliõpilas-
meistriks elvalane Mar-
tin Järveoja (Tallinna 

Ülikool), kes alistas kõik 
neli vastast ipponi vää-
rilise heitega. Hõbeda 
võitnud Jevgeni Salejevi 
(TTÜ) alistas Järveoja li-
saajal.

Kahe nädala pärast 
osaleb Eesti judomeister 
Läti lahtistel meistrivõist-
lustel, oktoobrikuu lõpul 
tuleb Tartus kaitsta Eesti 
meistritiitlit. Novembris 
osaleb Järveoja kuni 23-
aastaste Euroopa meistri-
võistlustel Zagrebis.

EPP

Martin Järveoja üliõpilasmeister

4. oktoobril sõide-
ti Elva lauluväljakul 
ja ümbruse metsa-
radadel 40. Elva sü-
giskross. Võistlused 
olid ühtlasi ka Tartu-
maa lahtised meist-
rivõistlused olüm-
piakrossis ning Eesti 
jalgrattakrosside ka-
rikavõistluse “Sügis 
2008” teine etapp.

Milvi Kapaun

Jalgrattureid oli juube-
likrossil kaheteistkümnes 
võistlusklassis kokku 119. 
Nooremad ratturid läbisid 
1,7 km pikkuse krossira-
ja kahel korral, alates va-
nuseklassidest N16 ja M14 
sõideti 3,4 km pikkusel rin-
gil.

M-Eliit klassi võistlejad 
läbisid seitse ringi ehk 23,8 
km. Võitjaks tuli Caspar 
Austa, kes pole ühelgi El-
va sügiskrossil, kus on osa-
lenud, esikohta konkuren-
tidele loovutanud. Kogu 
võistlusmaa koos juunio-
ride klassi võistleja Gab-
riel Leppikuga sõitnud, õn-
nestus lõpujoon esimesena 
ületada Austal. Sedakorda 
küll ratas käekõrval.

“Hammasratta kasett 
jooksis tagant puhtaks. Kui 
vaba hooga läksid, kiskus 
ketti kaasa ja kogu aeg vis-
kas keti maha,” rääkis Aus-
ta. “ Sõidu ajal tuli neli-
viis korda käega ketti pea-
le tõmmata. Siis kihutasin 
jälle Gabrielile järele. Vii-
masel ringil panin kindlu-
se mõttes Gabrielil eest mi-
nema, et kindlustada pii-
sav edumaa kui kett peaks 
jälle maha tulema. Vedas, 
et Gabriel natuke maha jäi, 
muidu oleksin temalt pähe 
ka veel saanud. Sada meet-
rit enne lõppu tuli kett jälle 
maha, finišieelne tõus tuli 
joostes läbida.”

Kuna Caspar Austa põ-
hikonkurendid võistlustel 
ei osalenud, võttis ta sõitu 
tugeva treeningu eest ning 

aitas klubikaaslasel Gabriel 
Leppikul tempot hoida.

“Minul raske sõit ei ol-
nud, üritasin Gabrieli ai-
data. Vedasin teda kogu 
võistluse. Et omad ikka tei-
seks tuleks,” ütles Austa. 
“Tal oli raske, tagant sõi-
tis lähemale Tartu mees U-
23 klassist Allar Karu. En-
ne lõppu vaatasin, et teine 
koht on tal kindlustatud, 
panen üksi minema.”

Viis maakonna 
meistritiitlit TÜASK-ile

Tartu Ülikooli Akadee-
milise Spordiklubi rattu-
ritest võitsid Elva sügis-
krossil esikoha ja Tartu-
maa meistritiitli olümpia-
krossis Mae Lang N-12, Sir-
je Leppik N-14, Urmas Utar 
seenioride, Gabriel Leppik 
juunioride ja Caspar Aus-
ta eliitklassis. Austa jä-
rel teiseks tulnud Rainer 
Põvvat finišeeris võitjast 
üle kolme minuti hiljem. 
N-14 võistlusklassis kind-
lustasid klubile kolmikvõi-
du Margot Oinus ja Laura-
Brit Mekk. N-18 klassis tu-
li Katrin Kütt kolmandaks. 
Maarja Kuuskvere oli nel-

jas, Hanna Karoline Arus 
viies. Illar Lood oli U-23 
klassis neljas.

Iga vanuseklassi võit-
jat autasustati Tartumaa 
meistrivõistluste meda-
li, diplomi ja eriauhinna-
ga. Teise ja kolmanda koha 
võitjaid premeeriti Tartu-
maa MV medali ning dip-
lomiga.

Pühapäeval sõitsid 
jalgratturid sügiskrossi 
Tartus 

Võistluste tulemused 
läksid Tartu linna lahtis-
te meistrivõistluste ja ka-
rikavõistluste Sügis 2008 
kolmanda etapi arvestus-
se. TÜASK ratturitest võit-
sid N14 klassis kaksikvõi-
du Sirje Leppik ja Margot 
Oinus. N12 klassis oli Mae 
Lang teine. N18 klassis oli 
Hanna Karoline Arus teine 
ja Katrin Kütt kolmas. M18 
klassis võitis esikoha Gab-
riel Leppik Ardy Utari ees. 
Rauno Miilmann oli viies. 
M-Eliit klassis oli Rainer 
Põvvat kolmas. U23 klas-
sis oli Illar Lood seitsmes 
ja Kristjan Randma kahek-
sas.

Rattahooaeg läbi
Caspar Austa võistles pü-

hapäeval Dynatec Latvija 
värvides Lätis Nissan Cup 
meeskondliku krossisarja 
viimasel etapil.

“See sõit läks veidike aia 
taha. Oli pikk sõit, 80 ki-
lomeetrit metsaradu. Ja-
lad lõid lõpus krampi. Jäin 
seitsmendaks, meeskond 
oli kokkuvõttes kolmas,” 
rääkis eelnevad sarja eta-
pid teise ja viienda kohaga 
lõpetanud Austa.

Nissan Cup võistlusega 
lõppes ka Austa tänavune 
rattahooaeg. Millises klu-
bis elvalane järgmisel aas-
tal pedaalib, selgub aasta 
lõpul.

“Võib-olla sõidan sel nä-
dalavahetusel veel Viljan-
di krossi, eks näeb,” ütles 
Austa. “Nüüd on kuu aega 
puhkust, siis algab talvine 
ettevalmistus. Klubi suh-
tes, kus järgmisel aastal 
sõidan, küll midagi öelda 
ei oska. Mingile lepingule 
ma veel alla kirjutanud po-
le. Aastaks sõlmitud leping 
Dynatec Latvijaga lõpeb 1. 
detsembril. Mis edasi, on 
veel lahtine.”

Caspar Austa lõpetas 
rattakrossi jooksuga

IV etapp eraldistardi-
ga sõidus toimus 1. ok-
toobril.

M-8 650 m. 1. Tormi 
Kompus 2.10.16; 2. Hugo 
Kelt 2.33.38; 3. Erik Lää-
ne 2.57.88; 4. Hans Kõr-
gesaar 3.11.45.

N-10 650 m. 1. Kärt 
Lang 2.16.11; 2. Eliise 
Hendrikson 2.24.00.

M-10 1100 m. 1. Siim 
Lepik 3.10.41; 2. Johan-
nes Sikk 3.37.63; 3. Siim 
Laak 3.50.23; 4. Mihkel 
Unt 3.58.44; 5. Henry Vii-
gimets 4.04.10; 6. Oliver 
Leppik 4.10.91; 7. Deny-
Lee Sorro 4.52.04.

N-12 1100 m. 1. Mae 
Lang 3.20.49.

M-12 1100 m. 1. Georg 
Kõivumägi 3.08.63; 2. 
Toomas-Hendrik Ellervee 
3.13.90; 3. Silver Melk 
3.42.02; 4. Henry-Markus 
Naudi 3.42.46; 5. Chris 

Aaron Rebane 4.06.35.
N-14 1100 m. 1. Sir-

je Lepik 2.47.13; 2. Lau-
ra-Brit Mekk 3.01.46; 3. 
Margot Oinus 3.04.03.

M-14 1100 m. 1. Kaa-
rel Redi 2.32.91.

N-16 1100 m. 1. Karin 
Redi 2.37.19.

M-16 1100 m. 1. 
Henry Rebane 2.08.77; 2. 
Maikel Kuusma 2.24.40; 
3. Margo Tamm 2.27.09; 
4. Oliver Parv 2.30.05.

N-18 1100 m. 1. Katrin 
Kütt 2.46.98.

M-18 1100 m. 1. Gab-
riel Leppik 1.59.99; 2. 
Rauno Miilmann 2.19.66.

M-Litsentsiga 1100 m. 
1. Caspar Austa 1.57.86; 
2. Rainer Põvvat 2.01.57; 
3. Illar Lood 2.11.99.

N-Litsentsiga 1100 
m. 1. Maarja Kuuskve-
re 2.40.02; 2. Tea Lang 
2.45.31.

Rattakrosside sügissarja tulemused

4. oktoobril peeti Tar-
tus A. Le Coq Spordima-
ja judosaalis Tartu lin-
na lahtised B- ja D- klas-
si esivõistlused judos. Ko-
hal oli kogu vabariigi pa-
remik. Parima elvalasena 
saavutas Pärt Laas D-va-
nuseklassis (1998 ja hil-
jem sündinud) kehakaa-
lus kuni 34 kg kolman-
da koha. Väga napilt jäi 
ta poolfinaalis alla am-
musele rivaalile Mark 
Potapovile.

Kuni 38 kg poiste 
seas oli Frederick Lakk 

seitsmes. B-vanuseklas-
si (1994 ja hiljem sündi-
nud) poiste seas tegid sü-
dika võistluse veel noore-
masse vanuseklassi kuu-
luvad Karl-Ernst Saal ja 
Mairis Holter. Karl-Ernst 
saavutas kehakaalus ku-
ni 55 kg viienda koha ja 
Mairis raskekaalus seits-
menda koha. Juba eel-
oleval nädalavahetusel 
võistlevad noored judo-
kad Soomes Tamperes.

Evelin Pihlak

Pärt Laas kolmas

1. oktoobril toimus 
Elva linnastaadionil 
tõsine Eesti 1/8 ka-
rikafinaali mäng FC 
Elva II ja Nõmme JK 
Kalju II vahel. FC Elva 
II pakkus nauditava 
mängu, kuid karika-
sarja veerandfinaali 
edasi ei pääsenud.

Marek Naaris

Mäng algas ettevaat-
likult mõlema võistkon-
na poolelt, esimese küm-
ne minutiga suurt midagi 
ei toimunud. Esimese pool-
aja lõpus viis Kalju II võist-
konna juhtima Indro Olu-
mets, kes kasutas hästi ära 
FC Elva II kaitsjate arusaa-
matuse.

Teine poolaeg algas El-

va meeskonnale paremini. 
Tekkisid ohtlikud olukor-
rad Kalju II värava lähis-
tel. Seisu viigistas 59. mi-
nutil Allar Tillmann. Pare-
malt äärelt sooritatud tsen-
derdus muutis tallinlaste 
kaitsja jalast suunda ja len-
das kõrge kaarega üle va-
lesti seisnud väravavahi. 
Mängule kaasa elama tul-
nud rohkearvuline publik 
hõiskas, nagu oleks olnud 
staadionil tuhat inimest! 
FC Elva II ei saanud viigi-
seisu kaua nautida, 63. mi-
nutil eksis väravavaht Mag-
nus Martinsoni tsenderdu-
se püüdmisel ja pall maan-
dus väravavõrgus. FC Elva 
II ei olnud veel kaotusega 
leppinud ja surus pealin-
lastele oma tahtmist peale. 
Kümme minutit enne män-

gu normaalaja lõppu sai FC 
Elva II oma tahtmise! Pare-
malt äärelt kasti murdnud 
Tarmo Kerro mängis möö-
da väravavahist ja söötis 
madala palli värava ette, 
suures saginas sai löögile 
vahetusmees Raido Kuus ja 
viigistas mänguseisu 2:2. 
Emotsioone ei hoidnud vä-
rava tähistamisel tagasi ei 
mängijad ega ka pealtvaa-
tajad. Sellise skooriga nor-
maalaeg ka lõppes.

Põnev mäng jätkus ka li-
saajal, kus häid võimalusi 
jagus mõlema meeskonna 
poolele. Kuid tundus, et el-
valastel pole kodumängus 
kohe üldse õnne. 109. mi-
nutil tegi Kaupo Süld ilusa 
soolorünnaku. Imekombel 
tõrjus tallinlaste värava-
vaht jalgadega pealelöögi. 

Sülla sooritatud järellöögi-
le jäi väravajoonel aga et-
te Kalju II mängija Magnus 
Martinson ning väravavõi-
malus luhtus. See oli lisa-
ajal Elva jalgpallurite pa-
rim võimalus mängu juh-
tima minna. Nõmme Kal-
ju II kolmanda ja otsusta-
va värava lõi elvalaste vä-
ravasse 115. mänguminutil 
Kersten Lõppe.

Elva meeskonnal oli veel 
viimasel minutil võimalus 
mäng penaltiteni viia, kuid 
pealtvaatajate aktiivse kaa-
saelamise saatel ei õnnes-
tunud Allar Tillmannil lä-
hilöök. FC Elva II mängi-
jad lahkusid väljakult pead 
püsti, suurepärane mäng! 
Pealtvaatajad said kohtu-
miselt positiivse jalgpalli-
elamuse.

Võitja selgus lisaajal

Caspar Austa (paremal) ja Gabriel Leppiku sõbralik koostöö võistlusrajal oleks 
tehnilise viperuse tõttu Austale peaaegu esikoha maksnud. Võidu tõid tark taktika ja 
kogemus. Foto: Kersti Koosa
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Betoon pumpamisega, liiv, 
kruus, muld. Tel. 529 1979

Müüa soodsalt BMW520. 5354 
3151

Müüa höövel- ja saematerjali 
ning terrassilauda. Info tel. 504 
9180

Müüa saksa lambakoera 1,5 kuu 
vanused kutsikad. 525 4554

Ostan väikese kasutatud 
bullerjani. 5563 1083

Korstnapühkija. Töö korralik ja 
puhas. 5665 0408

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Lamekatusetööd. 5332 9491

Veoteenus kalluriga 6 tonni. 
5354 2335

Piirdeaedade, terrasside, sauna-
ruumide ehitus. 5675 3918

Võimalik rentida Bronto 18 korv-
tõstukit, tõstekõrgus 18.20. Tel. 
552 0680

Teostame puidu kuivatus- ja höö-
veldusteenust. Info tel. 504 9180

Respom Auto vajab autopesu-
lasse autopesijat, soovitavalt 
naine. 5650 3833

AS Elva E.P.T. võtab tööle lukk-
sepp-keevitaja. Info tel. 505 
6152

KTR.Metsatööd OÜ otsib sae-
mehi, varustus firma poolt. 5564 
4298

Otsin tööd lapsehoidjana Elvas. 
5382 3776

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. 529 1558

Üürin 2-toalise korteri Elvas. 
520 9737; 734 9872

Üürile anda 2-toal. ahik. korter 
Elvas. 5380 1901

Üürile anda 3-toal. korter Elvas. 
5661 7319

Rendile anda pind (40 m²) 
kaupluse- või bürooruumideks 
Kesk tn II korrusel. 508 4369

PANDITA KIIRLAENUD kuni 
7000 kr, suurem laen sõi-
duki tagatisel (sõiduk jääb 
Teile) või kinnisvara tagati-
sel. Lõunalaenud OÜ, www.
lounalaenud.ee, 5680 8199

Südamlik kaastunne
Urmas Karule perega

kalli ema
HELGA KARU
kaotuse puhul.

Töökaaslased Elva 
Muusikakoolist

Kõik kaob,
ainult mälestused jäävad...

EVI SAAG
Langetame leinas pea 
kunagise majanaabri 

mälestuseks.
Avaldame kaastunnet Mardile 

abikaasa ja Andresele ema 
surma puhul.

Jaan, Aare, Siiri ja Teele

Südamlik kaastunne
Annele, Evele ja

Viljarile perega kalli
ILLO VESKI
kaotuse puhul.

Helbe, Elve, Liina,
Sulev, Toivo

Südamlik kaastunne
Anne Veskile, lastele ja õele

ILLO VESKI
kaotuse puhul.

Aime

LAINE NÄKK
Südamlik kaastunne

Ottole ja teistele lähedastele.

Tiiu

Mälestame endist 
laulukaaslast

LINDA KAPAUNI
ja avaldame kaastunnet 

omastele.
Elva naiskoor Kaja

Nüüd on igaveseks rinnal
ema hellad, töökad käed

Mälestame
LINDA KAPAUNI

Avaldame sügavat kaastunnet Lembitule, Liljale, 
Ragnarile, Ramsesele ja Milvile ema, vanaema, 

vanavanaema ja ämma lahkumise puhul.

Anne, Aigar, Margus, Ester, Kaia Liisa ja Jevgenia

Sügav kaastunne sulle,
kallis Anne,

su tütre perele ja pojale 
abikaasa, isa, vanaisa ja äia

ILLO VESKI
kaotuse puhul.

Elva GNLD kolleegid
Helle Hollandist ja Maie

ILLO VESKI

Endist sõbralikku naabrit 
mälestavad

Marko, Peep ja Maaja.

Südamlik kaastunne 
omastele.

Mälestame tublit 
tuletõrjesportlast
ILLO VESKIT

Avaldame kaastunnet
Annele lastega ja õde Küllile.

Elva VTÜ juhatus ja liikmed

On loojunud päev
kaob hüvastijätt
rinnale pandud 
kaks väsinud kätt

Mälestame sõbralikku 
naabrinaist

LIIA KUKKE
Südamlik kaastunne Ilmarile 

lastega abikaasa, ema ja 
vanaema surma puhul.

Perekond Margus

Sel aastal esmakord-
selt teoks saanud 
Tervisespordikesku-
se tervisesari saavu-
tas kiiresti suure po-
pulaarsuse.

Karl Kontor

Veebruaris alustatud 5-
etapilisel sarjal tuli kokku 
üle 600 stardi. 24 inimest 
võtsid osa kõigist etappi-
dest. Viimast korda tuldi 

Tartu Maratoni finišipai-
gas stardijoonele 1. oktoob-
ril, kui põhialaks oli kuu-
lutatud orienteerumine. 
Oli palju kaartidega metsa 
jooksjaid, kuid suurem osa 
tervise nõudlejatest eelis-
tas siiski kepikõndi tradit-
sioonilistel radadel. Üritu-
sel osalejate hea meeleolu 
tagasid ka seekord võist-
lusvaba miljöö, lahked tee-
nindajad Tervisespordi-
keskusest ja Spordiliidust, 
maitsvad mahetalu toidud 
Tiiu Kõnnussaarelt, joogid 
A. Le Coqilt, leil saunalaval 
ja meeldivad auhinnad Sil-
ja Spordilt ja 777 Elektrilt.

Osavõtjate ainus mure 
oli see, et kas sari jätkub 
järgmisel aastal. Leiti, et 
selline formaat, kus etap-
pidel saab harrastada eri-
nevaid alasid ilusa looduse 
keskel, valides soorituseks 
jõukohase tempo ja vaata-
mata tulemusele võid võita 
ka auhinna, on igati sobiv, 
et stimuleerida inimesi tu-
lema välja tervisespordiga 
tegelema. Selline positiiv-
ne tagasiside innustab kor-
raldajaid kindlasti tervise-
sarjaga jätkama. Usun, et 
ka toetajatest ei tule puudu, 
sest selle aasta sarja kaudu 
inimeste tervise edendami-

seks panustajaid ei olnud 
väga raske leida. Siinkohal 
tahaks ära märkida ja tä-
nada veel kord sarja etap-
pide peasponsoreid Melior 
M, Ökoteh, Silja Sport, EST 
Kinnisvara ja viimase etapi 
auhinnafondi annetanud 
777 Elekter. Sarja üldau-
hinnad pani välja Elva Lin-
navalitsus. Need loositi väl-
ja kohe pärast viimase eta-
pi lõppu kõigi sarjast osa-
võtjate ja kõigist etappidest 
osavõtjate vahel. Peaau-
hinna, 2000 kroonise Silja 
Spordi kinkekaardi võitis 
loosi tahtel Amanda Väiko, 
1500 kroonise kaarti sai 

Jana Stets ja 1000 kroonise 
Eli Roomets. Viimase eta-
pi kinkekaardid läksid Ka-
di Markvardtile, Aime Met-
sale, Jüri Alistele, Malle 
Aavistele ja Aino Rauale.

Loodetavasti aitab ter-
visesarjal kogutud energia 
saabuvat pimedat aega pa-
remini üle elada ning uuel 
aastal taas loodusradade-
le tulla. Uut sarja tahame 
alustada Tartu suusama-
ratoni järel, sõltumata sel-
lest, kas lund tuleb või mit-
te.

Tervisesarjal oli edukas hooaeg

Peedu Vapramäe tänava 
algus - Uuta tee - Peedu tee 
- Kärneri - raudteejaam - 
Pikk - Eha - Kirde - Tartu 
mnt - Käo tee lõppu ja 
tagasi - Valga mnt kuni 
Kadaka ristini - Kadaka 
- Liiva - Puiestee (kool) 
- Tartu mnt - Kirde - Eha 
- Pikk - raudteejaam - 
Kärneri - Peedu tee - Uuta 
tee - Vapramäe.

Kohaliku taksobussi marsruut
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Parimad autokaubad - FIXUS!
WWW.FIXUSNET.EE

OÜ Marepleks   *   Valga mnt 7A   *   tel 7 303 665
Kliendikaardiga võidad veelgi!

Soojalt sügisele vastu!

TÖÖRIIDEID  – talveriided, vihmariided, 
signaalriided,  joped, jakid, vestid, peakatted 
TÖÖKINDAID  –  nahast,  puuvillast,  kummist, 
PVC materjalist,  nitriilist ja PU kattega 
TÖÖJALANÕUSID – saapad, kingad,  kummikud 
TÖÖKAITSEVAHENDEID  –  tolmumaskid,  prillid, 
kõrvaklapid,  kiivrid 

Jope voodriga, eemaldatav
vooder ja varrukad.

Pilootjope voodriga,
eemaldatavad varrukad.

Pakume laias valikus:

449.-

359.-

459.-

 Pilootjope karvase voodriga. 
 Materjal  puuvill/polüester 50/50%.

Vest voodriga.

199.-

475.-Hea hind

Hea hind

Hea hind

Hea hind

VA N A  B A S K I N I  T E AT E R RO
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Lavastaja:
VELLO JANSON

Mängivad:
MARIKA KOROLEV, 
KADRI ADAMSON, 
RAIVO RÜÜTEL,
TÕNU TEPANDI 

või VELLO JANSON
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17. oktoober 19.00
Rannu Rahvamaja


